

內地禁止進口貨物目錄匯總
Consolidated Catalogues of Goods Prohibited from Import Into the Mainland

中華人民共和國對外貿易經濟合作部公告 2001 年第 19 號
Announcement of the Ministry of Foreign Trade and Economic Cooperation
[2001] No. 19

禁止進口貨物目錄(第一批)
Catalogue of Goods Prohibited from Import (No. 1)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	05069090.11	已脫膠的虎骨(指未經加工或經脫脂等加工的)	Tiger bones that have been boiled off (referring to those that have not been processed or defatted)
	05069090.19	未脫膠的虎骨(指未經加工或經脫脂等加工的)	Tiger bones that have not been boiled off (referring to those that have not been processed or defatted)
2.	05071000.10	犀牛角	Rhinoceros horns
3.	13021100	鴉片液汁及浸膏(也稱阿片)	Opium fluids and opium extracts
4.	29031400.10	四氯化碳,用於清洗劑的除外	Carbon tetrachloride, other than those used for making cleaning agents
	29031400.90	四氯化碳,用於清洗劑的	Carbon tetrachloride, used for making cleaning agents
	29034300.90	三氯三氟乙烷,用於清洗劑(CFC-113)	Trifluorotrichloroethane, used for cleaning agents (CFC-113)

中華人民共和國對外貿易經濟合作部、中華人民共和國海關總署、
中華人民共和國國家質量監督檢驗檢疫總局公告 2001 年第 37 號
Announcement of the Ministry of Foreign Trade and Economic Cooperation,
the General Administration of Customs and the General Administration of
Quality Supervision, Inspection and Quarantine [2001] No. 37

禁止進口貨物目錄（第二批）

舊機電產品禁止進口目錄

Catalogue of Goods Prohibited from Import (No. 2)
Used Electromechanical Products Prohibited from Import

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	73110010	供零售包裝用裝壓縮或 液化氣的鋼鐵容器	Containers for compressed or liquefied gas, of iron or steel, for retail packing
2.	73110090	其它裝壓縮或液化氣的 鋼鐵容器	Other containers for compressed or liquefied gas, of iron or steel
3.	73211100	可使用氣體燃料或可使 用氣體及其他燃料的家 用爐灶及加熱板	Cooking appliances and plate warmers, for gas fuel or for both gas and other fuels
4.	73218100	可使用氣體燃料或可使 用氣體及其他燃料的其 它家用器具	Other domestic appliances, for gas fuel or for both gas and other fuels
5.	76130090	非零售包裝用裝壓縮、液 化氣體鋁容器	Containers for compressed or liquefied gas, of aluminum, not for retail packing
6.	84021110	蒸發量在 900 噸／時及 以上的發電用鍋爐	Boilers for generating electricity with a steam production 900t or more per hour
7.	84021190	蒸發量超過 45 噸／時的 其它水管鍋爐	Other watertube boilers with a steam production exceeding 45t per hour
8.	84021200	蒸發量不超過 45 噸／時 的水管鍋爐	Watertube boilers with a steam production not exceeding 45t per hour
9.	84021900	未列名蒸汽鍋爐，包括混 合式鍋爐	Other vapour generating boilers, including hybrid boilers

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
10.	84022000	過熱水鍋爐	Super-heated water boilers
11.	84031010	家用型集中供暖用熱水鍋爐	Central heating boilers of household type
12.	84031090	其它集中供暖用的熱水鍋爐	Other central heating boilers
13.	84041010	蒸汽鍋爐和過熱水鍋爐的輔助設備	Auxiliary plant for use with steam or other vapour generating boilers and super-heated water boilers
14.	84041020	集中供暖用鍋爐的輔助設備	Auxiliary plant for use with central heating boilers
15.	84042000	水蒸汽或其它蒸汽動力裝置的冷凝器	Condensers for steam or other vapour power units
16.	84161000	使用液體燃料的爐用燃燒器	Furnace burners for liquid fuel
17.	84162011	使用天然氣的爐用燃燒器	Furnace burners for natural gas
18.	84162019	使用其它氣體燃料的爐用燃燒器	Furnace burners for other gases
19.	84162090	使用粉狀固體燃料的爐用燃燒器	Furnace burners for pulverized solid fuel
20.	84163000	機械加煤機及其機械爐篦、機械出灰器等裝置	Mechanical stokers, including their mechanical grates, mechanical ash dischargers and similar appliances
21.	84171000	礦砂、黃鐵礦或金屬的焙燒、熔化等熱處理用爐及烘箱	Furnaces and ovens for the roasting, melting or other heat-treatment of ores, pyrites or of metals
22.	84178010	煉焦爐	Coke ovens
23.	84178020	放射性廢物焚燒爐	Burn furnaces for radioactive waste
24.	84178090	未列名非電熱的工業或實驗室用爐及烘箱	Other industrial or laboratory furnaces and ovens, non-electric

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
25.	85209000	未列名磁帶錄音機及其它聲音錄製設備	Other magnetic tape recorders and other sound recording apparatus
26.	85219090	未列名視頻信號錄製或重放設備	Other video recording or reproducing apparatus
27.	90181100	心電圖記錄儀	Electro-cardiographs
28.	90181210	B型超聲波診斷儀	B-ultrasonic diagnostic equipment
29.	90181291	彩色超聲波診斷儀	Chromoscope ultrasonic diagnostic equipment
30.	90181299	未列名超聲波掃描裝置	Other ultrasonic scanning apparatus
31.	90181300	核磁共振成像裝置	Magnetic resonance imaging apparatus
32.	90181400	閃爍攝影裝置	Scintigraphic apparatus
33.	90181930	病員監護儀	Patient monitors
34.	90181990	未列名電氣診斷裝置	Other electro-diagnostic apparatus
35.	90182000	紫外線及紅外線裝置	Ultra-violet or infra-red ray apparatus
36.	90183100	注射器，不論是否裝有針頭	Syringes, with or without needles
37.	90183210	管狀金屬針頭	Tubular metal needles
38.	90183220	縫合用針	Needles for sutures
39.	90183900	其它針、導管、插管及類似品	Other syringes, needles, catheters, cannulae and the like
40.	90184100	牙鑽機，可與其它牙科設備組裝在同一底座上	Dental drill engines, whether or not combined on a single base with other dental equipment
41.	90184910	裝有牙科設備的牙科用椅	Dentists' chairs incorporating dental equipment

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
42.	90184990	牙科用未列名儀器及器具	Other instruments and appliances, used in dental sciences
43.	90185000	眼科用其它儀器及器具	Other ophthalmic instruments and appliances
44.	90189010	聽診器	Stethoscopes
45.	90189020	血壓測量儀器及器具	Sphygmomanometers
46.	90189030	內窺鏡	Endoscopes
47.	90189040	腎臟透析設備（人工腎）	Artificial kidney (dialysis) apparatus
48.	90189050	透熱療法設備	Diathermy apparatus
49.	90189060	輸血設備	Blood transfusion apparatus
50.	90189070	麻醉設備	Anaesthetic apparatus and instruments
51.	90189090	其它醫療、外科或獸醫用儀器及器具	Other instruments and appliances used in medical, surgical or veterinary sciences
52.	90221200	X 射線斷層檢查儀	Computed tomography apparatus
53.	90221300	其它，牙科用 X 射線應用設備	Other apparatus based on the use of X-rays, for dental uses
54.	90221400	其它，醫療、外科或獸醫用 X 射線應用設備	Other apparatus based on the use of X-rays, for medical, surgical or veterinary uses
55.	90221910	低劑量 X 射線安全檢查設備	Low dosage X-ray security inspecting equipment
56.	90221990	未列名 X 射線的應用設備	Other apparatus based on the use of X-rays
57.	90222100	醫用 α 、 β 、 γ 射線的應用設備	Apparatus based on the use of alpha, beta or gamma radiations, for medical uses
58.	90222900	其它 α 、 β 、 γ 射線的應用設備	Apparatus based on the use of alpha, beta or gamma radiations, for other uses

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
59.	90223000	X 射線管	X-ray tubes
60.	90229010	X 射線影像增強器	X-ray intensifiers
61.	95041000	電視電子遊戲機	Video games of a kind used with a television receiver
62.	90229090	編號 9022 所列其它設備及零件	Other apparatus of heading 9022, and parts
63.	95041000	電視電子遊戲機	Video games of a kind used with a television receiver
64.	95043010	投幣式電子遊戲機	Video games operated by coins
65.	95043090	投幣式其它遊戲用品	Other games operated by coins
66.	95049010	其它電子遊戲機	Other video games
67.	8407 – 8408	發動機	Engines
68.	87 章	車類	Vehicles

中華人民共和國對外貿易經濟合作部、海關總署、國家環境保護總局
發佈 2001 年第 36 號公告

Announcement of the Ministry of Foreign Trade and Economic Cooperation,
the General Administration of Customs and the State General Administration of
Environmental Protection [2001] No. 36

禁止進口貨物目錄（第三批）
Catalogue of Goods Prohibited from Import (No. 3)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	26202100	含鉛汽油淤渣（包括含鉛 抗震化合物的淤渣）	Sludges from leaded gasoline (including sludges from leaded antidetectors)
2.	26206000	含砷、汞、鉍及其混合物 礦灰與殘渣（用於提取或 生產砷、汞、鉍及其化合 物）	Calxes and residues containing arsenic, mercury or thallium or compounds thereof (to be used for picking up or producing arsenic, mercury or thallium or compounds thereof)
3.	26209100	含有銻、鈹、鎘、鉻及混 合物礦灰與殘渣（用於提 取或生產銻、鈹、鎘、鉻 及其化合物）	Calxes and residues containing antimony, beryllium, cadmium or chromium or compounds thereof (to be used for picking up or producing antimony, beryllium, cadmium or chromium or compounds thereof)
4.	26211000	焚化城市垃圾所產生的 灰，渣	Ashes or residues from the burning of municipal garbage
5.	27109100	含多氯聯苯，多溴聯苯的 廢油（包括含多氯三聯苯 的廢油）	Waste oils containing polychlorinated biphenyls or polybrominated biphenyls (including waste oils containing polychlorinated terphenyls)
6.	27109900	其他廢油	Other waste oils
7.	30068000	廢藥物（超過有效保存期 等原因而不適於原用途 的藥品）	Waste medicines (the medicines whose valid term for preservation has expired and thus not suitable for the intended purposes)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
8.	38251000	城市垃圾	Municipal garbage
9.	38252000	下水道淤泥	Silt from sewers
10.	38253000	醫療廢物	Medical wastes
11.	38254100	廢鹵化物的有機溶劑	Organic solvents containing waste halides
12.	38254900	其他廢有機溶劑	Other waste organic solvents
13.	38255000	廢的金屬酸洗液，液壓油及製動油（還包括廢的防凍液）	Waste metal sour washing liquors, hydraulic oils and brake oils (including waste antifreeze fluids)
14.	38256100	主要含有有機成分的化工廢物（其他化學工業及相關工業的廢物）	Chemical wastes mainly containing organic elements (wastes of other chemical industry and relevant industries)
15.	38256900	其他化工廢物（其他化學工業及相關工業的廢物）	Other chemical wastes (wastes of other chemical industry and relevant industries)
16.	38259000.90*	其他編號未列明化工副產品及廢物	Chemical by-products and the wastes thereof whose code number is not elsewhere specified
17.	71123010	含有銀或銀化合物的灰（主要用於回收銀）	Ashes containing silver or silver compounds (mainly for recovery of silver)
18.	71123090	含其他貴金屬或貴金屬化合物的灰（主要用於回收貴金屬）	Ashes containing other precious metals or compounds of precious metals (mainly for recovery of precious metals)

*: 已根據「禁止進口貨物目錄（第三批）調整表」作出調整
Adjusted in accordance with the “Addendum to the Catalogue of Goods Prohibited for Import (No. 3)”

中華人民共和國對外貿易經濟合作部、海關總署、
國家環境保護總局 2002 年第 25 號公告

Announcement of the Ministry of Foreign Trade and Economic Cooperation,
the General Administration of Customs and the State General Administration of
Environmental Protection [2002] No. 25

禁止進口貨物目錄（第四批）

Catalogue of Goods Prohibited from Import (No. 4)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	05010000	未經加工的人髮，不論是否洗滌；廢人髮	Unprocessed human hair, no matter washed or not; wasted human hair
2.	05021030	豬鬃和豬毛的廢料	Waste of pigs' bristles and hair
3.	05029020	獾毛及其他製刷用獸毛的廢料	Waste of badger hair and other animal hair used for making brushes
4.	05030090.10	廢馬毛	Wasted horse hair
5.	17031000	甘蔗糖蜜	Sugarcane molasses
6.	17039000	其他糖蜜	Other molasses
7.	25172000	礦渣、浮渣及類似的工業殘渣	Scoria, scruff and similar industrial draff
8.	25173000	瀝青碎石	Asphalt macadam
9.	26202900	其他主要含鉛的礦灰及殘渣	Other calx and draff whose major ingredient is lead
10.	26203000	主要含銅的礦灰及殘渣	Calx and draff whose major ingredient is copper
11.	26209910	主要含鎢的礦灰及殘渣	Calx and draff whose major ingredient is tungsten
12.	26209990.90	含其他金屬及化合物的礦灰及殘渣（不包括 2620.9990.10 含五氧化二釩大於 10% 的礦灰及殘渣）	Calx and draff whose major ingredient is other metals or compounds (other than calx or draff whose major ingredient contains more than 10% vanadium pentoxide in 2620.9910.10)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
13.	40040000.10	廢輪胎及其切塊	Wasted tyres and their dices
14.	41152000.10	皮革廢渣、灰渣、淤渣及 粉未	Leather waste residue, ash, sludge and its powder
15.	63090000	舊衣物	Worn clothing
16.	85481000	電池廢碎料及廢電池	Wasted crushed aggregates of batteries and wasted batteries

禁止進口貨物目錄（第五批）
廢機電產品禁止進口貨物目錄（包括其零部件、拆散件、破碎件、
砸碎件，除國家另有規定外）

Catalogue of Goods Prohibited from Import (No. 5)
Waste Electromechanical Products Prohibited from Import
(including components and parts, dismantled articles, broken articles, smashed articles,
unless otherwise provide by law)

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	8415.1010- 8415.9090	空 調	Air-conditioners
2.	8417.8020	放 射 性 廢 物 焚 燒 爐	Incinerators for radioactive wastes
3.	8418.1010- 8418.9999	電 冰 箱	Refrigerators
4.	8471.1000- 8471.5090	計 算 機 類 設 備	Automatic data processing equipment
5.	8471.6010	顯 示 器	Displays
6.	8471.6031- 8471.6039	打 印 機	Printers
7.	8471.6040- 8471.9000	其 他 計 算 機 輸 入 輸 出 部 件 及 自 動 數 據 處 理 設 備 的 其 他 部 件	Other input-output parts for computers and other components of automatic data processing equipment
8.	8516.5000	微 波 爐	Microwave ovens
9.	8516.6030	電 飯 鍋	Electric rice cookers
10.	8517.1100- 8517.1990	有 線 電 話 機	Wired phones
11.	8517.2100- 8517.2200	傳 真 機 及 電 傳 打 字 機	Electrograph and tape machines
12.	8521.1011- 8521.9090	錄 像 機、放 像 機 及 激 光 視 盤 機	Video tape recorders, record players and laser video compact disk recorders
13.	8525.2022- 8525.2029	移 動 通 訊 設 備	Mobile communication equipment
14.	8525.3010- 8525.4050	攝 像 機、攝 錄 一 體 機 及 數 字 相 機	Vidicon, video camera recorders and digital cameras

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
15.	8528.1210- 8528.3020	電視機	TV sets
16.	8534.0010- 8534.0090	印刷電路	Printing circuits
17.	8540.1100- 8540.9990	熱電子管、冷陰極管或光 陰極管等	Thermionic tubes, coldcathode tubes, lightcathode tubes
18.	8542.1000- 8542.9000	集成電路及微電子組件	Integrated circuits and microelectronic components
19.	9009.1110- 9009.9990	複印機	Duplicating machines
20.	9018.1100- 9018.9090	醫療器械	Medical appliances
21.	9022.1200- 9022.9090	射線應用設備	Radial application equipments

舊光盤生產設備的名稱和商品編碼
Descriptions and Tariff Codes of Used CD Production Equipment

序號 Serial No.	商品編碼 Tariff Codes	商品名稱 Description of Goods	Description of Goods (Courtesy English Translation)
1.	84798990.10	用於光盤生產的金屬母盤生產設備	Metal master production equipment for CD production
2.	84771010.10	用於光盤生產的精密注塑機	Precision injection-moulders for CD production for working plastics
3.	84798990.30	用於光盤生產的真空金屬濺鍍機	Vacuum metal-splashers for CD production
4.	84798990.20	用於光盤生產的粘合機	Assembly bonders for CD production
5.	84798990.40	用於光盤生產的保護膠塗覆機	Protective covering coaters for CD production
6.	84798990.40	用於光盤生產的染料層旋塗機	Other coaters for CD production
7.	84807100.10	用於光盤生產的專用模具	Specific moulds for CD production
8.	84435912.20	用於光盤生產的盤面印刷機	Printing machines platen screen press, surface printer for CD production
9.	90314900.10	光盤質量在線檢測儀	Automatic inspection detectors (AID) for CD production, on line
10.	90314900.10	光盤質量離線檢測儀	Automatic inspection detectors (AID) for CD production

其他部分禁止進口或停止進口商品 目錄及文件依據	Catalogue of Certain Other Goods Prohibited or Stopped from Import and Documentary Basis (Courtesy English Translation)
1. 部分禁止進口或停止進口商品目錄 (1) 依據《中華人民共和國進出境動植物檢疫法》，對來自疫區或不符合我國衛生標準的動物和動物產品禁止進口； (2) 禁止以任何貿易方式進口仿真槍； (3) 禁止進口舊麻袋； (4) 停止進口以 CFC-12 為製冷工質的汽車以及 CFC-12 為製冷工質的汽車空調壓縮機（含汽車空調器）； (5) 停止進口屬右置方向盤的汽車； (6) 停止出口國產手表復進口、VIII 因子製劑等血液製品、黑人牙膏（“DARK-IE”、“DARLIE”）、硝酸銨、氯酸銨等。	1. Catalogue of Certain Goods Prohibited or Stopped from Import (1) According to the “Law of the People’s Republic of China on the Entry and Exit Animal and Plant Quarantine”, animals and animal products from epidemic areas or not meeting the State’s health standards are prohibited from import. (2) Imitation guns under any mode of trade are prohibited from import. (3) Used gunny sacks are prohibited from import. (4) Motor vehicles and compressors for the air conditioning systems of motor vehicles (including air conditioning machines for motor vehicles) using CFC-12 as refrigerants are stopped from import. (5) Right-hand-drive vehicles are stopped from import. (6) Watches of Mainland China origin which have been exported; blood products including VIII factor preparations, toothpaste of “Dark-ie”/ “Darile” brands, ammonium nitrate, ammonium chlorate, etc., are stopped from import.

2. 部分禁止進口或停止進口商品文件依據 (1) 《海關總署關於轉發公安部〈關於右置方向盤汽車管理的通知〉的通知》(署法[2000]607號); (2) 《關於重申不准進口已出口的國產手表的通知》(外經貿進字第65號); (3) 《轉發衛生部〈關於“禁止進口VIII因子製劑等血液製品的通告”〉的通知》((86)署行字第86號); (4) 《關於禁止進口黑人牙膏的通知》((1992)外經貿進出發第334號); (5) 《國務院辦公廳關於進一步加強民用爆炸物品安全管理的通知》(國辦發[2002]52號); (6) 《關於依法嚴厲打擊走私、製造、銷售仿真槍違法犯罪活動的通知》(公通字[2002]5號); (7) 《關於禁止進口舊麻袋的聯合通知》([86]衛防字第77號)。	2. Documentary Basis for Certain Goods Prohibited or Stopped from Import (1) Notice of the General Administration of Customs forwarding the “Notice Concerning the Administration of Right-hand-drive Vehicles” of the Ministry of Public Security (ShuFa No. [2000]607). (2) Notice to Restate the Prohibition on Importing Watches of Mainland China Origin Which Have Been Exported (WaiJingMaoGuanJinZi No. 65). (3) Notice on Forwarding the “Circular on Prohibiting Imports of Blood Products Including VIII Factor Preparations” of the Ministry of Health ([86] ShuXingZi No. 86). (4) Notice on Prohibiting Imports of Toothpaste of “Dark-ie”/“Darile” Brands ([1992] WaiJingMaoJinChuFa No. 334). (5) Notice of the State Council Secretariat Concerning Further Enhancing the Administration of Safety Control on Explosives for Civil Use (GuoBanFa No. [2002]52). (6) Notice on Strengthening the Attack Against Criminal Activities on Smuggling, Manufacturing and Selling of Imitation Guns in Accordance with the Laws (GongTongZi No. [2002]5). (7) Joint Notice on Prohibiting Imports of Used Gunny Sacks ([86] WeiFangZi No. 77).
---	--

註: 上述資料的英文本只供參考用途，中英文本如有任何差異，以中文本為準

Note: The Courtesy English translation of the above content is for reference only. In case of discrepancies between the Chinese and the English texts, the Chinese text shall for all purposes be conclusive.